



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា

ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

លេខ: ១៦០ អនក្រ.បក



អនុក្រឹត្យ

ស្តីពី

និយ័តកម្មប្រព័ន្ធសន្តិសុខសង្គម

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា

- បានឃើញរដ្ឋធម្មនុញ្ញនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
- បានឃើញព្រះរាជក្រឹត្យលេខ នស/រកត/០៩១៨/៩២៥ ចុះថ្ងៃទី៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការតែងតាំងរាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
- បានឃើញព្រះរាជក្រឹត្យលេខ នស/រកត/០៣២០/៤២១ ចុះថ្ងៃទី៣០ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ស្តីពីការតែងតាំង និងកែសម្រួលសមាសភាពរាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
- បានឃើញព្រះរាជក្រមលេខ នស/រកម/០៦១៨/០១២ ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ ដែលប្រកាសឱ្យប្រើច្បាប់ ស្តីពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃគណៈរដ្ឋមន្ត្រី
- បានឃើញព្រះរាជក្រមលេខ នស/រកម/០១៩៦/១៨ ចុះថ្ងៃទី២៤ ខែមករា ឆ្នាំ១៩៩៦ ដែលប្រកាសឱ្យប្រើច្បាប់ ស្តីពីការបង្កើតក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ
- បានឃើញព្រះរាជក្រមលេខ នស/រកម/០១២១/០០៣ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១ ដែលប្រកាសឱ្យប្រើច្បាប់ ស្តីពីការរៀបចំនិងការប្រព្រឹត្តទៅនៃអាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ
- បានឃើញព្រះរាជក្រមលេខ នស/រកម/១១១៩/០១៨ ចុះថ្ងៃទី២ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលប្រកាសឱ្យប្រើច្បាប់ ស្តីពីរបបសន្តិសុខសង្គម
- បានឃើញព្រះរាជក្រឹត្យលេខ នស/រកត/០៦១៧/៤៨៨ ចុះថ្ងៃទី១៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៧ ស្តីពីការបង្កើតក្រុមប្រឹក្សាជាតិគាំពារសង្គម
- បានឃើញព្រះរាជក្រឹត្យលេខ នស/រកត/០៥២០/៥៨២ ចុះថ្ងៃទី៣០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ស្តីពីការបង្កើតបេឡាជាតិសន្តិសុខសង្គមជាគ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល
- បានឃើញអនុក្រឹត្យលេខ១១៣ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី១៤ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១ ស្តីពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅរបស់អង្គការក្រោមឱវាទរបស់អាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ

- បានឃើញអនុក្រឹត្យលេខ០៣ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការបង្កើត គណៈកម្មាធិការប្រតិបត្តិ និងអគ្គលេខាធិការដ្ឋាននៃក្រុមប្រឹក្សាជាតិគាំពារសង្គម
- បានឃើញអនុក្រឹត្យលេខ១៤៣ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី១៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១ ស្តីពីការ កែសម្រួលអនុក្រឹត្យលេខ០៣ អនក្រ.បក ចុះថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការបង្កើត គណៈកម្មាធិការប្រតិបត្តិ និងអគ្គលេខាធិការដ្ឋាននៃក្រុមប្រឹក្សាជាតិគាំពារសង្គម
- តាមសំណើរបស់រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ និងជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សាអាជ្ញាធរ សេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ

សម្រេច
ជំពូកទី១
បទប្បញ្ញត្តិទូទៅ

មាត្រា ១ .-

អនុក្រឹត្យនេះ កំណត់អំពីគោលការណ៍ វិធាន នីតិវិធី និងយន្តការនៃការធ្វើនិយ័តកម្ម ដោយនិយ័តករសន្តិសុខសង្គម លើរាល់ប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម ដើម្បីធានាបាននូវ ស័ក្តិសិទ្ធិភាព ប្រសិទ្ធភាព តម្លាភាព គណនេយ្យភាព និងភាពរឹងមាំផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ។

មាត្រា ២ .-

អនុក្រឹត្យនេះ មានវិសាលភាពអនុវត្តចំពោះរាល់ប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម នៅក្នុង ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ។

មាត្រា ៣ .-

វាក្យសព្ទដែលប្រើក្នុងអនុក្រឹត្យនេះ មាននិយមន័យដូចខាងក្រោម៖

- ១- ប្រធាន អ.ស.ហ** សំដៅដល់ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាអាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ
- ២- ទំនាក់ទំនងពិសេស** សំដៅដល់ទំនាក់ទំនងរវាងបុគ្គលដែលជា៖
 - ក- សហព័ទ្ធ ឬអតីតសហព័ទ្ធ
 - ខ- ញាតិលោហិតខ្សែផ្ទាល់ក្នុងថ្នាក់ទី៣
 - គ- សាខាញាតិលោហិតក្នុងថ្នាក់ទី៣
 - ឃ- សាខាញាតិពន្ធក្នុងថ្នាក់ទី៣
 - ង- ញាតិខ្សែផ្ទាល់របស់បុគ្គលដែលចូលក្នុងគ្រួសាររបស់បុគ្គលដើមក្នុងនាម ជាកូនសុំ និងសហព័ទ្ធរបស់បុគ្គលនោះ
 - ច- បុគ្គលដែលរស់នៅដោយពឹងផ្អែកលើប្រាក់ ឬទ្រព្យសម្បត្តិ ឬបុគ្គលដែល ទទួលបានអាហារកិច្ចពីបុគ្គលដើម និងបុគ្គលដែលរួមរស់ជាមួយបុគ្គលដើម
- ៣- និយោជក** សំដៅដល់រូបវន្តបុគ្គល ឬនីតិបុគ្គលសាធារណៈ ឬឯកជនដែលដឹកនាំ គ្រប់គ្រង និងប្រើកម្មករនិយោជិតម្នាក់ ឬច្រើននាក់ ទោះជាមិនជាប់លាប់ក្តី ដោយមាន ផ្តល់ប្រាក់កម្រៃជាទៀងទាត់

៤- **ប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម** សំដៅដល់រាល់សកម្មភាពពាក់ព័ន្ធនឹងប្រព័ន្ធសន្តិសុខសង្គម ដូចមានចែងក្នុងច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិជាធរមាន ដោយរួមបញ្ចូលទាំងសកម្មភាពរបស់តួអង្គ បុគ្គល និង/ឬ ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ ក្នុងប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គមតាមការកំណត់របស់និយ័តករសន្តិសុខសង្គម

៥- **មូលនិធិសន្តិសុខសង្គម** សំដៅដល់បណ្តុំនៃមូលនិធិដែលប្រមូលបានពីការបង់ភាគទានតាមផ្នែកនីមួយៗ នៃរបបសន្តិសុខសង្គម ដែលមានដូចជាមូលនិធិសន្តិសុខសង្គមផ្នែកប្រាក់សោធន មូលនិធិសន្តិសុខសង្គមផ្នែកថែទាំសុខភាព មូលនិធិសន្តិសុខសង្គមផ្នែកហានិភ័យការងារ និងមូលនិធិសន្តិសុខសង្គមផ្នែកនិកម្មភាពការងារ

៦- **មូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជន** សំដៅដល់អង្គការព្យាបាលឯកជនដែលទទួលស្គាល់ដោយក្រសួងសុខាភិបាល ហើយបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងការប្រើប្រាស់ និងការផ្តល់សេវាសុខាភិបាលជាមួយប្រតិបត្តិករសន្តិសុខសង្គម

៧- **សមាជិកប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម** សំដៅដល់រូបវន្តបុគ្គលដែលទទួលបានភាពជាសមាជិកនៃបេឡាជាតិសន្តិសុខសង្គម ដោយការចុះបញ្ជី និងបាន ឬត្រូវបានបង់ភាគទានក្នុងផ្នែកនីមួយៗនៃរបបសន្តិសុខសង្គម ដែលមានកំណត់ក្នុងច្បាប់ស្តីពីរបបសន្តិសុខសង្គម

៨- **ស្ថាប័នបញ្ជាក់ចំណាយសេវាសុខាភិបាល** សំដៅដល់ស្ថាប័នដែលមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការបញ្ជាក់ចំណាយទូទាត់ប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម លើរបបថែទាំសុខភាព និងរបបហានិភ័យការងារ ជូនមូលដ្ឋានសុខាភិបាលដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយប្រតិបត្តិករសន្តិសុខសង្គម

៩- **ការគណនាយតម្លៃហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ** សំដៅដល់ការសិក្សា វិភាគ និងវាយតម្លៃលើចីរភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៃផ្នែកនីមួយៗនៃរបបសន្តិសុខសង្គម។ រយៈពេលនៃការគណនាយតម្លៃហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ សម្រាប់ផ្នែកប្រាក់សោធនត្រូវធ្វើឡើងយ៉ាងយូរ ៥(ប្រាំ) ឆ្នាំម្តង ផ្នែកហានិភ័យការងារយ៉ាងយូរ ៣(បី) ឆ្នាំម្តង និងផ្នែកថែទាំសុខភាពត្រូវធ្វើឡើងជារៀងរាល់ឆ្នាំ។

ជំពូកទី២
ស្ថាប័នមានសមត្ថកិច្ច

មាត្រា ៤ .-

អាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារដែលសរសេរជាអក្សរកាត់ថា **អ.ស.ហ.** ជាបញ្ញត្តិករប្រព័ន្ធសន្តិសុខសង្គម ដែលមានតួនាទី និងភារកិច្ចដូចមានចែងក្នុងមាត្រា ៤ នៃច្បាប់ស្តីពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃអាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ។

និយ័តករសន្តិសុខសង្គម ដែលសរសេរជាអក្សរកាត់ថា **ន.ស.ស.** បំពេញមុខងារជាសេនាធិការឱ្យ **អ.ស.ហ.** លើការងារនិយ័តកម្មប្រព័ន្ធសន្តិសុខសង្គម ដែលមានតួនាទី និងភារកិច្ចដូចមានចែងក្នុងមាត្រា ១៨ នៃច្បាប់ស្តីពីការរៀបចំនិងការប្រព្រឹត្តទៅនៃអាជ្ញាធរសេវា



ហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ និងមាត្រា២១ នៃអនុក្រឹត្យស្តីពីការរៀបចំនិងការប្រព្រឹត្តទៅរបស់ អង្គភាពក្រោមឱវាទអាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ។

មាត្រា៥ ..

ន.ស.ស. មានសមត្ថកិច្ចក្នុងការស្នើនូវបទប្បញ្ញត្តិសម្រាប់ការធ្វើនិយ័តកម្មប្រព័ន្ធ សន្តិសុខសង្គម ដោយអនុលោមតាមបទប្បញ្ញត្តិនៃច្បាប់ពាក់ព័ន្ធជាធរមាន និងអនុក្រឹត្យនេះ ជូនដល់អាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ ដើម្បីអនុម័ត និងដាក់ឱ្យអនុវត្ត។

ន.ស.ស. មានសមត្ថកិច្ចត្រួតពិនិត្យប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម ដោយអនុលោមតាម ច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិជាធរមាន។ **ន.ស.ស.** ត្រូវចាត់មន្ត្រីដើម្បីពិនិត្យ និងផ្ទៀងផ្ទាត់បញ្ជី គណនេយ្យ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ របាយការណ៍ប្រតិបត្តិការ និងឯកសារពាក់ព័ន្ធនានា របស់ប្រតិបត្តិករសន្តិសុខសង្គម មូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជនដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀង ជាមួយប្រតិបត្តិករសន្តិសុខសង្គម គូអង្គ បុគ្គល និង/ឬ ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត ក្នុង ប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម។ ប្រតិបត្តិករសន្តិសុខសង្គម មូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជន ដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយប្រតិបត្តិករសន្តិសុខសង្គម គូអង្គ បុគ្គល និង/ឬ ស្ថាប័ន ពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត ក្នុងប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គម មានកាតព្វកិច្ចផ្តល់របាយការណ៍និង ឯកសារតាមការស្នើសុំរបស់មន្ត្រី **ន.ស.ស.** ដើម្បីបំពេញការងារនិយ័តកម្ម។

មាត្រា៦ ..

បេឡាជាតិសន្តិសុខសង្គមដែលសរសេរជាអក្សរកាត់ថា **ប.ស.ស.** គឺជាប្រតិបត្តិករ សន្តិសុខសង្គម ដែល **ន.ស.ស.** មានសមត្ថកិច្ចធ្វើនិយ័តកម្មដូចមានចែងក្នុងច្បាប់ស្តីពីរបប សន្តិសុខសង្គម អនុក្រឹត្យនេះ និងបទប្បញ្ញត្តិពាក់ព័ន្ធដទៃទៀត។

ជំពូកទី៣

ការត្រួតពិនិត្យប្រតិបត្តិការក្នុងប្រព័ន្ធសន្តិសុខសង្គម និងកាតព្វកិច្ចផ្តល់របាយការណ៍

មាត្រា៧ ..

ការត្រួតពិនិត្យប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គមដោយ **ន.ស.ស.** ត្រូវអនុវត្តផ្អែកលើផែនការ ត្រួតពិនិត្យ និងសៀវភៅណែនាំ ស្តីពីការត្រួតពិនិត្យដែលទទួលបានការសម្រេចពីប្រធាន **អ.ស.ហ.** ។

មាត្រា៨ ..

ប.ស.ស. ត្រូវរៀបចំ និងដាក់ជូន **ន.ស.ស.** នូវផែនការសកម្មភាពប្រចាំឆ្នាំ សម្រាប់ ឆ្នាំបន្ទាប់ យ៉ាងយូរត្រឹមថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា។

មាត្រា៩ ..

ប.ស.ស. ត្រូវរៀបចំ និងដាក់ជូន **ន.ស.ស.** នូវយន្តការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និង ដោះស្រាយបញ្ហាគ្រាមានអាសន្ន ដើម្បីបង្ការ បញ្ចៀស ឬកាត់បន្ថយអាសន្នភាពហានិភ័យ ដែល អាចកើតមានឡើងពាក់ព័ន្ធនឹងប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួន និងត្រូវដាក់ជូន **ន.ស.ស.** យ៉ាងយូរ



ត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែមីនា ជារៀងរាល់ឆ្នាំ។ ទម្រង់ និងធាតុអប្បបរមានៃយន្តការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងដោះស្រាយបញ្ហាគ្រាមានអាសន្ន ត្រូវកំណត់ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.**។

មាត្រា១០ ..

ប.ស.ស. ត្រូវធ្វើការគណនារាយតម្លៃហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីធានានូវចីរភាពហិរញ្ញវត្ថុ លើផ្នែកនីមួយៗនៃរបបសន្តិសុខសង្គម អនុលោមតាមលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តដែលមាន ជាធរមាន និងត្រូវដាក់ជូន **ន.ស.ស.** នូវលទ្ធផលនៃការគណនារាយតម្លៃហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងរយៈពេលយ៉ាងយូរ ១ (មួយ) ខែ បន្ទាប់ពីបញ្ចប់ការគណនា។

មាត្រា១១ ..

ប.ស.ស. ត្រូវដាក់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុប្រចាំឆ្នាំសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគណនេយ្យ នីមួយៗរបស់ខ្លួនឱ្យរងសវនកម្មឯករាជ្យ។

ប.ស.ស. ត្រូវជ្រើសរើសក្រុមហ៊ុនសវនកម្មដែលទទួលបានអាជ្ញាប័ណ្ណពីនិយ័តករ គណនេយ្យ និងសវនកម្ម ដោយអនុលោមតាមលក្ខខណ្ឌ និងនីតិវិធីក្នុងការជ្រើសរើស ដែលកំណត់ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.** មុនពេលដំណើរការសវនកម្ម។

មាត្រា១២ ..

ប.ស.ស. ត្រូវផ្សព្វផ្សាយជាសាធារណៈនូវព័ត៌មានអំពីស្ថានភាព នៃរបបសន្តិសុខ សង្គមតាមផ្នែកនីមួយៗ ដោយអនុលោមទៅតាមគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការផ្សព្វផ្សាយ ព័ត៌មាននៃប្រព័ន្ធសន្តិសុខសង្គម ដែលកំណត់ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.**។

មាត្រា១៣ ..

ប.ស.ស. ត្រូវរៀបចំបង្កើតថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានដែលអនុញ្ញាតឱ្យសមាជិកទទួល បានព័ត៌មាន ស្តីពីសិទ្ធិក្នុងការទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីរបបសន្តិសុខសង្គមតាមផ្នែកនីមួយៗ។

មាត្រា១៤ ..

ប.ស.ស. ត្រូវឃ្លាំមើលនូវភាពរឹងមាំផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុនៃប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គមតាម ផ្នែកនីមួយៗ។

លក្ខណៈវិនិច្ឆ័យនៃភាពរឹងមាំផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុនៃប្រតិបត្តិការសន្តិសុខសង្គមតាមផ្នែក នីមួយៗ រួមទាំងមូលនិធិវិនិយោគត្រូវកំណត់ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.**។

មាត្រា១៥ ..

ប.ស.ស. ត្រូវផ្តល់របាយការណ៍ប្រចាំខែ ប្រចាំត្រីមាស ប្រចាំឆមាស ប្រចាំឆ្នាំ និង របាយការណ៍ផ្សេងទៀតជូន **ន.ស.ស.**។

ប្រភេទ និងទម្រង់នៃរបាយការណ៍ប្រចាំខែ ប្រចាំត្រីមាស ប្រចាំឆមាស ប្រចាំឆ្នាំ និង របាយការណ៍ផ្សេងទៀត ត្រូវកំណត់ដោយសេចក្តីណែនាំរបស់ **ន.ស.ស.**។



មាត្រា ១៦ ..

ប.ស.ស. ត្រូវផ្តល់របាយការណ៍ និងព័ត៌មានដូចមានចែងក្នុងអនុក្រឹត្យនេះ ជូន **ន.ស.ស.** ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ឬតាមមធ្យោបាយផ្សេងទៀត ដែលកំណត់ដោយ **ន.ស.ស.** ។

មាត្រា ១៧ ..

ប.ស.ស. ត្រូវបង់កម្រៃសេវាត្រួតពិនិត្យជូន **ន.ស.ស.** ។ អត្រា នីតិវិធីនៃការបង់ និងការចាត់ចែងកម្រៃសេវាត្រួតពិនិត្យ ត្រូវកំណត់ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.** ។

ជំពូកទី ៤

និយ័តកម្មលើការប្រើប្រាស់សេវារបស់មូលដ្ឋានសុខាភិបាល

មាត្រា ១៨ ..

ការទូទាត់ចំណាយសេវាសុខាភិបាល ជូនមូលដ្ឋានសុខាភិបាល ដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយ **ប.ស.ស.** ត្រូវឆ្លងកាត់ការពិនិត្យ និងបញ្ជាក់សំណើទូទាត់ជាមុន ដោយស្ថាប័នបញ្ជាក់ចំណាយសេវាសុខាភិបាល ដែលកំណត់ដោយលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត ដោយឡែករបស់រាជរដ្ឋាភិបាល។

មាត្រា ១៩ ..

ស្ថាប័នបញ្ជាក់ចំណាយសេវាសុខាភិបាល មានកាតព្វកិច្ចផ្តល់របាយការណ៍ស្តីពីការពិនិត្យ និងបញ្ជាក់សំណើទូទាត់ជូន **ន.ស.ស.** ។ ប្រភេទ និងទម្រង់ នៃរបាយការណ៍ ត្រូវកំណត់ដោយសេចក្តីណែនាំរបស់ **ន.ស.ស.** ។

មាត្រា ២០ ..

ប.ស.ស. ត្រូវស្នើសុំការឯកភាពជាមុនពី **ន.ស.ស.** មុននឹងចុះកិច្ចព្រមព្រៀងប្រើប្រាស់សេវាសុខាភិបាល កែសម្រួល ឬបញ្ចប់កិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយមូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជន និងត្រូវផ្តល់ជូន **ន.ស.ស.** នូវកិច្ចព្រមព្រៀងដែលបានចុះរួច និងឯកសារពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត។

ប.ស.ស. ត្រូវធានាថារាល់ការចុះកិច្ចព្រមព្រៀងប្រើប្រាស់ និងផ្តល់សេវាសុខាភិបាលជាមួយមូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជន អនុវត្តទៅប្រកបដោយតម្លាភាព និងជៀសវាងទំនាស់ផលប្រយោជន៍។

លក្ខខណ្ឌតម្រូវសម្រាប់ **ប.ស.ស.** ក្នុងការចុះកិច្ចព្រមព្រៀងប្រើប្រាស់ និងផ្តល់សេវាសុខាភិបាល ជាមួយមូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជន ត្រូវកំណត់ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.** ។

មាត្រា ២១ ..

ថ្នាក់ដឹកនាំ និងមន្ត្រីគ្រប់ជាន់ថ្នាក់ របស់ **ប.ស.ស.** មិនត្រូវមានទំនាក់ទំនងពិសេសជាមួយមូលដ្ឋានសុខាភិបាលឯកជន ដែលត្រូវចុះកិច្ចព្រមព្រៀងប្រើប្រាស់សេវាសុខាភិបាលជាមួយ **ប.ស.ស.** ជាដាច់ខាត។



ជំពូកទី៥

និយ័តកម្មលើការវិនិយោគមូលនិធិសន្តិសុខសង្គម

មាត្រា ២២ .-

ការវិនិយោគមូលនិធិសន្តិសុខសង្គម ត្រូវគោរពតាមគោលការណ៍ប្រុងប្រយ័ត្ន រួមមាន ការរក្សាសុវត្ថិភាពមូលនិធិវិនិយោគ ភាពរឹងមាំផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ និងផលចំណូលនៃការវិនិយោគ មូលនិធិ។

ការវិនិយោគមូលនិធិសន្តិសុខសង្គម ត្រូវអនុលោមតាមគោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីការ វិនិយោគមូលនិធិសន្តិសុខសង្គម។ យន្តការគ្រប់គ្រងមូលនិធិសន្តិសុខសង្គម និងគោលការណ៍ ណែនាំ ស្តីពីការវិនិយោគមូលនិធិសន្តិសុខសង្គម ត្រូវកំណត់ដោយលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត ដោយឡែក។

ជំពូកទី៦

ការដោះស្រាយវិវាទ

មាត្រា ២៣ .-

វិវាទ ឬបណ្តឹងពាក់ព័ន្ធនឹងការអនុវត្តបទប្បញ្ញត្តិនានានៃរបបសន្តិសុខសង្គម រវាង សមាជិក **ប.ស.ស.** និយោជក និង **ប.ស.ស.** ត្រូវដោះស្រាយដោយគណៈកម្មការដោះស្រាយ វិវាទនៃ **ប.ស.ស.**។ ក្នុងករណីមិនសះជា វិវាទ ឬបណ្តឹងនោះ អាចត្រូវបានប្តឹងទៅ **ន.ស.ស.** មុននឹងប្តឹងទៅតុលាការមានសមត្ថកិច្ច។

នីតិវិធី និងយន្តការនៃការដោះស្រាយវិវាទ ឬបណ្តឹងដោយ **ន.ស.ស.** ត្រូវកំណត់ ដោយសេចក្តីសម្រេចរបស់ប្រធាន **អ.ស.ហ.**។

ជំពូកទី៧

ទណ្ឌកម្ម

មាត្រា ២៤ .-

បុគ្គល និងតួអង្គពាក់ព័ន្ធដែលប្រព្រឹត្តផ្ទុយនឹងបទប្បញ្ញត្តិនៃអនុក្រឹត្យនេះ ត្រូវទទួល ទណ្ឌកម្មខាងវិន័យ និងទោស ដូចមានចែងក្នុងច្បាប់និងបទប្បញ្ញត្តិជាធរមាន។

ជំពូកទី៨

អវសានប្បញ្ញត្តិ

មាត្រា ២៥ .-

បទប្បញ្ញត្តិទាំងឡាយណាដែលផ្ទុយនឹងអនុក្រឹត្យនេះ ត្រូវទុកជានិរាករណ៍។



មាត្រា ២៦ .-

រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ រដ្ឋមន្ត្រីគ្រប់ក្រសួង និងប្រធានគ្រប់ស្ថាប័ន ដែលពាក់ព័ន្ធ និងប្រធានក្រុមប្រឹក្សាអាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ ត្រូវទទួលបន្ទុក អនុវត្តអនុក្រឹត្យនេះ តាមភារកិច្ចរៀងៗខ្លួនចាប់ពីថ្ងៃចុះហត្ថលេខាតទៅ។

ថ្ងៃច័ន្ទ ១១ កើត ខែ ស្រាពណ៍ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស.២៥៦៦
ធ្វើនៅរាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ៨ ខែ សីហា ឆ្នាំ២០២២



សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន

បានយកសេចក្តីគោរពជម្រាបជូន
សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រីសូមហត្ថលេខា
ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី
រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ
និងជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សាអាជ្ញាធរសេវាហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនធនាគារ

អគ្គបណ្ឌិតសភាចារ្យ អូន ព័ន្ធមុនីរ័ត្ន

កន្លែងទទួល :

- ក្រសួងព្រះបរមរាជវាំង
- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានក្រុមប្រឹក្សាធម្មនុញ្ញ
- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានព្រឹទ្ធសភា
- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានរដ្ឋសភា
- ខុទ្ទកាល័យសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី
- ខុទ្ទកាល័យ សម្តេច ឯកឧត្តម លោកជំទាវឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី
- ដូចមាត្រា២៦
- រាជកិច្ច
- ឯកសារ-កាលប្បវត្តិ